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Condemnats a sis anys de presó per 
una doble violació a la Seu.

p. 14
Àger cobrarà 5 € per cotxe i 2 € per 
moto per accedir a Mont-rebei.

p. 16

Un sanitari català i una sanitària aragonesa observen la firma del conveni d’emergències mèdiques.

e.b.D.

e. bayona
❘ LLeiDa ❘ “Hem esborrat els límits: 
el que estigui més a prop de la 
urgència, l’atendrà”, va assegu-
rar la consellera de Salut, Olga 
Pané, després de firmar amb 
el seu homòleg aragonès, José 
Luis Bancalero, el conveni que 
durant quatre anys (prorroga-
bles per uns altres quatre) regu-
larà l’atenció de les emergències 
mèdiques en 36 municipis de la 
zona occidental de Catalunya 
(26 de Lleida) i 46 de l’oriental 
d’Aragó (29 oscencs). “El més 
fonamental és donar atenció al 
territori, procedeixin d’on pro-
cedeixin els mitjans assistenci-
als”, va afegir Bancalero.

El conveni contempla un pro-
tocol de coordinació dels dos 
serveis sanitaris per atendre 
les trucades al 112 i al 061 en 
aquests 82 termes, en els quals 
resideixen 85.000 persones: 
30.000 a la catalana i 55.000 a 
l’aragonesa. “Hi haurà contacte 
permanent”, van explicar fonts 
sanitàries, i les hospitalitzaci-
ons es decidiran “segons criteris 
mèdics”.

L’acord busca coordinar i 
assegurar la cobertura de les 
emergències en les àrees limí-
trofes, on es donaven episo-
dis de desatenció per motius 
geogràfics.

Aquest acord, que els dos van 
destacar com a exemple de co-
operació i que millora l’accés a 
l’atenció sanitària en zones de 
dispersió i envelliment demo-
gràfics, és l’avantsala de la re-
novació del que regula l’atenció 
primària i d’especialistes en la 

Catalunya i Aragó esborren la frontera per 
atendre les urgències de 85.000 ciutadans
Renoven el conveni per cobrir les emergències mèdiques a la zona limítrofa, que feia 6 anys que estava 
caducat || Negocien un altre acord que permetrà tractar a Lleida pacients oncològics de la Franja

serveis cooperació

zona limítrofa, amb els hospitals 
Arnau de Vilanova, de Vielha 
i Comarcal de Barbastre i amb 
CAP com els del Pont de Suert 
i Tremp i centres de salut com el 
de Benavarri com a principals 

receptors d’usuaris de la comu-
nitat veïna.

Bancalero va destacar que el 
conveni de les emergències no 
compta amb un apartat econò-
mic, un detall a què es va referir 
com “un símptoma de la bona 
relació entre els dos sistemes 
sanitaris”.

L’apartat econòmic és, al con-
trari, un dels serrells que falta 
per ajustar per tancar el segon 
dels convenis, que fa 6 anys que 
està caducat.

L’Arnau presta més de 50.000 

atencions a usuaris aragonesos 
al cap de l’any, segons va asse-
nyalar Pané, que, com Banca-
lero, es va mostrar favorable al 
fet que els pacients oncològics 
de la Franja, el centre de refe-
rència del qual és l’hospital de 
Barbastre, puguin ser atesos a 
l’hospital lleidatà.

“El tractament oncològic in-
clou innovacions tecnològiques 
amb un cost elevat, i això cal 
actualitzar-ho. Ens hem de po-
sar d’acord en com ho fem”, va 
explicar Pané.

el Serrell
“el tractament oncològic  
té un cost elevat, i hem 
d’actualitzar-lo”, diu la 
consellera Olga Pané

La piscina coberta de 
Talarn, tancada per avaria

equipaments instal·lacions

❘ taLarn ❘ La piscina coberta de 
l’Acadèmia General Bàsica de 
Sotsoficials de Talarn, l’única 
d’aquest tipus al Pallars, està 
tancada des del dia 15 per una 
avaria de la caldera, va explicar 
el president del Jussà, Ramon 
Jordana. L’avaria impedeix que 
l’aigua arribi als graus necessa-
ris per fer les activitats amb un 
mínim de confort ja que no es 
poden superar els 24, va remar-
car. Així mateix, va indicar que 
ja s’ha informat el ministeri de 

Defensa, de qui depèn aquest 
equipament, perquè l’arregli. 
Jordana va indicar que es té la 
intenció de canviar els mecanis-
mes que impedeixen que l’aigua 
agafi calor, encara que no se sap 
quan es podran reobrir les ins-
tal·lacions. “Ens han garantit 
que serà al més aviat possible, 
però dependrà de la dificultat 
dels treballs”, va dir. Jordana 
va remarcar que s’han enviat 
cartes als usuaris i ajuntaments 
afectats.

Les estacions d’esquí d’FGC també 
obriran per la Puríssima com baqueira

esquí temporada 2024-2025

❘ LLeiDa ❘ Les estacions d’esquí de 
Ferrocarrils de la Generalitat 
de Catalunya (FGC) a Lleida 
(Espot Esquí, Port Ainé i Boí 
Taüll) obriran les portes el dia 
6 de desembre amb la posada 
en servei de totes les activitats 
lúdiques i gastronòmiques i 
amb les pistes disponibles si 
les condicions climatològiques 
són favorables. Al Pirineu les 
estacions estan pendents de 
l’arribada d’un front de fred i 
neu en els propers dies per do-

nar inici a la temporada d’esquí 
2024-2025.

Totes les estacions del grup 
FGC tenen les instal·lacions a 
punt per començar la tempo-
rada pel pont de la Puríssima. 
En cas que la neu no acabi fent 
acte de presència, obriran amb 
una oferta d’activitats lúdiques 
com passejos en telecadira, 
parcs lúdics, lloguer de bici-
cletes o activitats d’aventura.  
La companyia vol continuar 
apostant així per desestacio-

nalitzar les activitats i oferir 
serveis més enllà de l’esquí. 
En aquest sentit, també po-
tenciaran l’oferta gastronò-
mica i de restauració de les 
estacions. D’aquesta manera, 
les estacions de Ferrocarrils se 
sumen a Baqueira, que també 
va anunciar aquesta setmana 
que obrirà pel pont de la Pu-
ríssima, pensava fer-ho avui  
però no ha estat possible 
per la falta de neu i les altes 
temperatures.

l’atenció

LeS SaLeS De PartS

“Hem de garantir  
la privacitat”
n  La consellera de Salut de 
la Generalitat, Olga Pané, va 
anunciar per a “l’any que ve, 
quan puguem”, la substitució 
de les cortines que ara separen 
les parteres a l’arnau per “solu-
cions més rígides, més físiques, 
que garanteixin la privacitat de 
les dones”. no obstant, la “solu-
ció definitiva” queda posposa-
da al final de les obres d’amplia-
ció de l’hospital i el trasllat dels 
quiròfans fins allà, l’espai dels 
quals passarà a ser ocupat per 
Obstetrícia.

La PLantiLLa

“Tenim dificultats per 
captar personal”
n La consellera va garantir la 
continuïtat de les primes salari-
als per atreure metges a regions 
sanitàries com les de Lleida o Pi-
rineu i aran, que sovint resulten 
poc atractives per a ells. “tenim 
dificultats per captar profes-
sionals en l’àmbit de l’atenció 
primària”, va assenyalar Pané,  
que va apuntar a la necessi-
tat de cometre “millores orga-
nitzatives que facin atractius 
aquests llocs de treball” perquè  
“no és un problema de salari” 
només.
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La banca mòbil arriba dilluns a 
municipis de Lleida sense sucursal

serveis finances

❘ LLeiDa ❘ El servei de banca mòbil 
arriba dilluns vinent als pobles 
de la demarcació de Lleida que 
no compten amb servei ban-
cari gràcies a un acord entre 
la Generalitat i les entitats fi-
nanceres CaixaBank i Caixa 
d’Enginyers.

El servei consisteix en la 
posada en marxa d’una flo-

ta d’oficines mòbils que es 
desplaçaran en furgonetes 
per aquestes localitats per 
prestar serveis de ca ixer  
automàtic, fet que inclou la re-
tirada i l’ingrés d’efectiu tant 
amb targetes com amb llibre-
tes en un dispensador com 
els de les sucursals, i també  
d’oficina.

Entre aquests últims es tro-
ben l’obertura de comptes, 
domiciliació de pagaments i 
cobraments, transferències, 
consulta de saldos i de movi-
ments, informació sobre crè-
dits, hipoteques i productes  
financers i, també, la tramita-
ció de queixes i reclamacions 
pel servei.

El jutjat de 
Tremp paralitza 
un desnonament 
a Erdo

habitatge

❘ LLeiDa ❘ El jutjat de Tremp va 
desistir finalment ahir de 
desnonar l’usuari d’un dels 
quatre habitatges okupats 
d’Erdo, un nucli de Sarroca 
de Bellera (Pallars Jussà).

Segons va informar TV3, 
la comitiva judicial va desis-
tir d’executar el llançament 
quan els veïns, que van 
portar a terme una concen-
tració de protesta, els van  
comunicar que la Sareb 
està negociant un lloguer 
soc i a l  a mb l ’u sua r i  de  
l’habitatge.

Per una altra banda, la 
“jornada de lluita pel dret a 
l’habitatge” convocada per 
la plataforma Pirineu Viu 
el dia 6 a la Seu inclou un 
ampli programa d’actes a 
l’Ateneu de l’Alt Urgell i una 
manifestació.

desenvolupament món rural

Ordeig va valorar ahir les dades del Programa Leader.

generaLitat

El Leader injecta 
més de 70 
milions en 4 
anys a Lleida
❘ LLeiDa ❘ El programa europeu 
de desenvolupament rural 
Leader va injectar més de 
70 milions d’euros a la de-
marcació de Lleida durant el 
desenvolupament de la fase 
2016-2020, segons apunten 
les dades difoses ahir per la 
conselleria d’Agricultura.

Així, la inversió executada 
assoleix els 15,27 milions al 
sector del Pirineu Occiden-
tal, 14,33 al de l’Alt Urgell 
i la Cerdanya, 12,61 al del 
nord del Segrià i la Nogue-
ra, 16,71 en el que inclou les 
Garrigues i l’Urgell i 17,56 
en el que inclou la Segarra i 
el Solsonès.

“S’ha complert l’objectiu 
d’aquests ajuts, que han per-
mès fixar gent al territori i 
evitar la despoblació, propi-
ciant la cohesió territorial”, 
va dir el conseller d’Agricul-
tura Òscar Ordeig.
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